
 

PROTOKÓŁ – Nr XIX/2009 
 

z obrad XIX sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno 
z dnia 09 czerwca 2009 roku, której obrady odbyły się 
w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno 

i trwały od godziny 805  do godziny 925 
 
 
Załączniki: 
 

  1.Zawiadomienia o XIX sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno – Nr RG XIX/3/2009 z dnia 
     03 czerwca 2009 roku. 
 

  2.Lista obecności radnych Rady Gminy na obradach XIX sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno  
     z dnia 09 czerwca 2009 roku – strona 1 oraz obecnych na obradach – strona 2 i 3. 
 

  3.Sprawozdanie z wykonania uchwal podjętych podczas obrad XVIII sesji Rady Gminy Sulęczyno  
     z dnia 22 kwietnia 2009 roku. 
 

  4.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy za okres od dnia 22 kwietnia 2009 roku. 
 

 5.UCHWAŁA – Nr XIX/160/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku zmieniająca  
    uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Sulęczyno. 
 

 6.UCHWAŁA – Nr XIX/161/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku zmieniająca  
  uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Kistowo. 
     
 7.UCHWAŁA – Nr XIX/162/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku w sprawie 
    wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie nieruchomości. 
 

  8.UCHWAŁA – Nr XIX/163/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku w sprawie 
     udzielenia pomocy Związkowi Miast i Gmin Dorzecza Rzeki Słupi i Łupawy w Słupsku. 
  
  9.UCHWAŁA – Nr XIX/164/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku zmieniająca  
     uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe  
     warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za  
     warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny  
     ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania innych  
    składników wynagrodzenia w tym nagród, wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania 
     i wypłacania dodatku mieszkaniowego. 
 

10.UCHWAŁA – Nr XIX/165/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku w sprawie:  
      zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2009. 
                  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



                           PROTOKÓŁ – Nr XIX/2009 
 

            z obrad XIX sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno 
       z dnia 09 czerwca 2009 roku, której obrady odbyły się w     
       lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno i trwały  
                              od godziny 805 do godziny 925 
 

  Ad 1 
 

   Sprawy regulaminowe: 
 

a)otwarcie XIX sesji Rady Gminy. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Sulęczyno Bernard GRUCZA stwierdził „ otwieram obrady XIX sesji Rady  
     Gminy Sulęczyno ”. 
 
     Następnie powitał Wójta, Sekretarza, Skarbnika Gminy, radnych Rady Gminy, sołtysów, przedstawicieli  
     mediów oraz gości obecnych na obradach XIX sesji Rady Gminy.  
   
     Na stan 15 radnych Rady Gminy Sulęczyno udział wzięło w obradach XIX sesji V kadencji Rady Gminy  
     15 radnych Rady Gminy, zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu  
     ( str.1 ). 
 
     Ponadto w obradach XIX sesji Rady Gminy udział wzięło 20 osób, m.in.: 
 
   1.Wójt Gminy Sulęczyno                                                                            - Jan KULAS   
   2.Zastępca Wójta Gminy, Sekretarz Gminy Sulęczyno                        - Wiesław ULATOWSKI  
   3.Skarbnik Gminy Sulęczyno                                                                    - Barbara WAWRZON 
   4.Sołtys Sołectwa Sulęczyno                                                                      - Bernadeta BASKE 
   5.Sołtys Sołectwa Mściszewice                                                                  - Brunon DĄBROWSKI 
   6.Sołtys Sołectwa Węsiory                                                                          - Jan BRONK 
   7.Sołtys Sołectwa Podjazy                                                                           - Kazimierz LABUDA  
   8.Sołtys Sołectwa Kistowo                                                                          - Antoni THEUS  
   9.Sołtys Sołectwa Borek                                                                               - Ryszard POBŁOCKI 
 10.Sołtys Sołectwa Sucha                                                           - Jan DOMASZK  
 11.Sołtys Sołectwa śakowo                                                                           - Stanisław ZŁOCH  
 12.Sołtys Sołectwa Zdunowice                                                                     - Wacław GÓRNY  
 13.Dyrektor Zespołu Szkół w Mściszewicach                                           - Renata WĘSIERSKA  
 14.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Węsiorach                                       - Klaudia JERECZEK  
 15.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Podjazach                                        - Emilia DYSZER 
 16.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Borku Kamiennym                       - Teresa HINCA 
 17.Prezes Oddziału Zarządu Kaszubsko-Pomorskiego w Sulęczynie – Janina PŁOTKA 
 18.Przedstawiciel prasy. 
 
  Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu ( str.2 i 3 );  
 

b)przedstawienie porządku obrad XIX sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych zmian. 
 
    Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iŜ ta sesja została zwołana w trybie pilnym z powodu potrzeby  
    uchwalenia: 
    a)zmieniająca Uchwałę Nr XII/104/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 30 kwietnia 2008 roku w sprawie  
       przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Sulęczyno, 
    b)zmieniająca Uchwałę Nr XII/105/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 30 kwietnia 2008 roku w sprawie  
       przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Kistowo. 
    
    Radny Kazimierz GAWIN zadał pytanie Wójtowi Gminy – Czy Pan Wójt ręczy za te projekty uchwał, czy są  
 
 



    przygotowane prawidłowo? Otrzymane przez nas projekty uchwał nie są zaakceptowane i podpisane przez  
    radcę prawnego. 
     
    Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – mecenasa niebyło, ale projekty są skonsultowane z radcą  
    prawnym. Aktualnie wszystkie są podpisane, zaakceptowane przez radcę prawnego.   
    Pod względem prawnym są prawidłowe. 
 
    Następnie Wójt Gminy Jan KULAS zaproponował Radzie zmianę w otrzymanym przez radnych Rady  
    Gminy porządku obrad XIX sesji Rady Gminy po punkcie 4 d) wprowadzić punkt 4 e) podjęcie uchwały  
    zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe  
    warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki  
    pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 
    i godziny doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia w tym  
    nagród, wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego. 
 
    Rada Gminy nie wniosła uwag do propozycji zmian zgłoszonych przez Wójta Gminy. 
 
    W związku z powyŜszym Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przyjęciem porządku obrad XIX sesji  
    Rady Gminy wraz ze zmianą zaproponowaną przez Wójta Gminy w wersji, którą odczytał Przewodniczący  
    Rady Gminy. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
       - za przyjęciem porządku obrad XIX sesji Rady Gminy głosowało 14 radnych Rady Gminy, 
       - nieobecny 1 radny Rady Gminy. 
 
   Rada Gminy jednogłośnie przyjęła zaproponowany porządek obrad XIX sesji V kadencji w wersji, jak  
    poniŜej: 
 
1.Sprawy regulaminowe: 
  
   a)otwarcie XIX sesji Rady Gminy, 
   b)przedstawienie porządku obrad XIX sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych zmian, 
   c)zatwierdzenie protokołu z obrad XVIII sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 22 kwietnia 2009 roku. 
  
2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
 
3.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy. 
 
4.Podjęcie uchwał w sprawach: 
     
   a)zmieniająca Uchwałę Nr XII/104/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 30 kwietnia 2008 roku w sprawie  
      przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Sulęczyno, 
  b)zmieniająca Uchwałę Nr XII/105/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 30 kwietnia 2008 roku w sprawie  
      przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Kistowo, 
   c)wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie nieruchomości, 
  d)udzielenia pomocy Związkowi Miast i Gmin Dorzecza Rzeki Słupi i Łupawy w Słupsku, 
  e)zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe  
     warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki  
     pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe  
     i godziny doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia w tym  
     nagród, wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego, 
   f)zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2009. 
   
5.Interpelacje i wolne wnioski. 
 

c)zatwierdzenie protokołu z obrad sesji Nr XVIII/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
   22 kwietnia 2009 roku. 
 
   Protokół z obrad sesji Nr XVIII/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 22 kwietnia 2009 roku był do wglądu w  
    biurze Rady Gminy oraz został wyłoŜony w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno na godzinę  
    przed obradami XIX sesji V kadencji Rady Gminy.  
 
    Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA zadał pytanie w brzmieniu: 
 



   - Czy ktoś ma uwagi do zamieszczonych treści w protokole z obrad Nr XVIII/2009 sesji Rady Gminy  
      Sulęczyno z dnia 22 kwietnia 2009 roku? 

 
    Nikt z radnych Rady Gminy nie zabrał głosu w sprawie protokołu z obrad XVIII sesji Rady Gminy  
    Sulęczyno z dnia 22 kwietnia 2009 roku. 
 
    Rada Gminy nie wniosła uwag do treści protokołu z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno Nr XVIII/2009 z  
    dnia 22 kwietnia 2009 roku. 
 
    W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosowanie protokół  
    z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno XVIII/2009 z dnia 22 kwietnia 2009 roku. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za zatwierdzeniem protokołu Nr XVIII/2009 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 22 kwietnia  
  2009 roku głosowało 14 radnych Rady Gminy, 
- nieobecny 1 radny Rady Gminy. 

 
    Rada Gminy jednogłośnie zatwierdziła protokół Nr XVIII/2009 z obrad sesji V kadencji Rady Gminy 
Sulęczyno z dnia 22 kwietnia 2009 roku. 
 

Ad 2  
 

      Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas     
obrad XVIII sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 22 kwietnia 2009 roku.  

   Radni Rady Gminy sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad 
XVIII sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 22 kwietnia 2009 roku otrzymali za potwierdzeniem 
odbioru w dniu 03 czerwca 2009 roku.  
 
      Rada Gminy przedmiotowe sprawozdanie przyjęła bez uwag. 
 
      Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad XVIII sesji 
 V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 22 kwietnia 2009 roku stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad 3  
 

    Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 22 kwietnia 2009 roku. 
 
   Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 22 kwietnia 2009 roku radni otrzymali w 
komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 03 czerwca 2009 roku.  
 
Dyskusja: 
 
1.Radny Marcin JARZEMBIŃSKI zadał pytanie:  
 
   Kiedy ruszy realizacja kompleksu sportowego ORLIK? 
    
   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – na ukończeniu jest dokumentacja techniczna. Realizacja  
   będzie bez zbędnej zwłoki. W br. zamierzamy to boisko oddać do uŜytku. 
 
   Ponadto chciałbym poinformować, iŜ: 
 
   a)posiadamy płytki chodnikowe z rozbiórki chodników w Sulęczynie.  
      Zainteresowani mogą zgłaszać się po te płytki chodnikowe, które składowane są przy hali sportowej.  
      MoŜna je odbierać, 
  b)umorzyłem ratę podatku Spółce wodno-kanalizacyjnej Sierakowice. Roczny wymiar podatku wynosi  
      195.000,00 zł. Miesięczna rata wynosi ponad 16.000,00 zł i dalej mam zamiar umarzać. Inaczej cena wody  
      kosztowałaby 50-60 % więcej, 
   c)Natura 2000 – chodzi o jeziora kistowskie i Dolinę Rzeki Słupi. 
      Przedstawione obszary spełniają wymogi Natura 2000.  
      Cytat przedstawiony przez Wójta Gminy z pisma Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska: 
       „ Pragnę podkreślić, Ŝe jedynym branym przez KE kryterium wyznaczenia obszarów Natura 2000 jest  
          kryterium naukowe, a przyczyny społeczno-ekonomiczne nie mogą być podstawa do zmiany ich granic.  



          Przykładowym powodem korekty granicy obszaru Natura 2000 moŜe być, przy odpowiednim  
          uzasadnieniu naukowym, wyłączenie z granic tego obszaru terenu zurbanizowanego ( miasto, wieś ),     
          który jest przecinany przez jego granicę, bądź połoŜony jest tuŜ przy jego brzegu ”.  
       Podstaw nie ma do odwoływania się. Nie wnosimy uwag, 
   d)trwają prace na drogach, 
   e)ogłoszono konkurs na Dyrektora Zespołu Szkół w Sulęczynie. śadna oferta nie wpłynęła, 
   f)w dniu dzisiejszym o godz.1000 w Sierakowicach nastąpi podpisanie umowa na realizację projektu     
      kanalizacyjnego gmin Sierakowice i Sulęczyno. 
      Na terenie gmin Sulęczyno i Sierakowice wybudowane zostanie 145,4 km kanalizacji sanitarnej oraz  
      13,7 km sieci wodociągowej wraz ze stacją uzdatniania wody w gminie Sulęczyno. Na ten cel samorządy  
      otrzymają 55 mln złotych, w tym na gminę Sulęczyno przypada 18 mln zł. W ramach projektu przybędzie  
      w naszej gminie 40 km sieci kanalizacyjnej i ok.12 km sieci wodociągowej.  
      Jak wszystkim wiadomo, nie będziemy wykonywać sieci do Mściszewic i Węsior, a takŜe nie będziemy  
      wykonywać odcinka 2 km do Kistowa, gdyŜ trzeba było dokonać cięć w sieci.   
      Nasza gmina nastawiona jest na rozwój turystyki. Gmina jak będzie skanalizowana to będzie bardziej  
      atrakcyjna dla inwestorów. 
 
2.Radny Kazimierz GAWIN – Natura 2000. Nic więcej nie wiem. Jakie będą utrudnienia z tym związane? 
 
   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – Rada Gminy nie musi dzisiaj podejmować Ŝadnej decyzji.  
   Praktycznie te tereny juŜ weszły i ustawa juŜ działa.  
    
   Radny Kazimierz GAWIN – nie jest to takie proste. My się zgodzimy, a co później. Radni powinni dbać o  
   rozwój gminy. Rodzi to duŜe utrudnienie. Tak nie moŜna robić. Czasu było dosyć, aby zapoznać wszystkich  
   z tą sprawą. 
   Opinia poszła, a czy była jakaś dyskusja w gminie? Nie wiem.  
   Wiem, Ŝe z tego tytułu są pewne problemy, a my się na nie godzimy. Trzeba bronić naszą gminę.  
   Padnie pytanie ze strony mieszkańców, co zrobiła w tej sprawie Rada Gminy, sołtysi, inspektor ds.  
   środowiska. Informacja była i co z tego wynika. 
  
   Zabrał głos Sekretarz Gminy Wiesław ULATOWSKI – w zeszłym zakładzie pracy w Urzędzie Miasta w  
   Bytowie nad tą sprawą bardzo długo pracowali prawnicy. Rada Gminy to przyjęła. Oczywiście ta opinia  
   poszła, a ją nie uwzględniono. To samo pewnie było w przypadku StęŜycy.  
   Wiemy, Ŝe będą pewne utrudnienia, ale to jest do przejścia, robi się raporty. JeŜeli te raporty wykazują, Ŝe  
   nie ma negatywnego oddziaływania na środowisko, wtedy uzyskuje się pozwolenie.  
   Musimy mieć 120 osób na 1 km sieci. W Ŝadnej naszej miejscowości zaznaczam to nie wyszło. Stąd  
   obcięliśmy Mściszewice, Węsiory. A skąd się wzięły pozostałe wioski? A stąd, Ŝe to się mieści w obszarze  
   chronionego krajobrazu i tam pod wzgląd nie bierze się zaludnienie.  
   Pewne przywileje są i obyśmy z nich umiejętnie korzystali.   
     
   Wójt Gminy Jan KULAS – my będziemy mieli ok.200 ha to jest 4 %. Absolutnie nie moŜemy się porównywać  
   do StęŜycy, bo StęŜyca ma połowę gminy w obszarze Natura 2000. Ponadto mam obowiązek przygotować  
   Radzie Gminy uchwałę merytorycznie dobrą. Miałem napisać jako uzasadnienie, Ŝe Rada Gminy opiniuje  
   negatywnie. Dlaczego?  
   
   Radny Kazimierz GAWIN – Panie Wójcie powinniśmy być wcześniej informowani, a nie na ostatni dzień,  
   czy na dzień po terminie. 
 
   Wójt Gminy Jan KULAS – a co by to zmieniło? 
 
   Radny Kazimierz GAWIN – nie wiem Panie Wójcie?  
 
   Wójt Gminy – jak Pan neguje to proszę powiedzieć, co by to zmieniło? 
 
   Radny Kazimierz GAWIN – jak się dowiaduję o sprawie za pięć dwunasta. To, co ja mogę powiedzieć. 
   Jakby to było przedstawione odpowiednio wcześniej to moŜna byłoby się odpowiednio przygotować do       
   tego tematu. 
 
   Wójt Gminy Jan KULAS – Panie Radny chce Pan powiedzieć, Ŝe Pan przygotowałby opinię naukową na ten     
   temat? 
 
   Radny Kazimierz GAWIN – ja bym się przygotował odpowiednio do tematu. A co się tyczy opinii naukowej    
   od tego są naukowcy, specjaliści.  
   Korzyści, o których wspomniał Pan Sekretarz nie są adekwatne do zagroŜeń. O nich się nie mówi. 
   śebym wiedział wcześniej, Ŝe dzisiaj na sesji będzie podjęty temat Natura 2000 osobiście bym się troszeczkę    



   przygotował.   
   W tej chwili nic więcej nie mogę powiedzieć w tej sprawie. Dziękuje bardzo.  
 
Radny Józef MALEK – to jest utrudniający problem, np. nie moŜna usunąć drzewa. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA – Polska została zobligowana przez Unię Europejską.  
 
Radny Kazimierz GAWIN – to nie tak. Nie bujajmy w obłokach. 
 
Radny Kazimierz GAWIN – Pan Wójt Gminy wspomniał o umorzeniu Spółce wodnej podatku w wysokości  
16.000,00 zł miesięcznie. Jestem zbulwersowany taką sytuacją. Mówi się, Ŝe inaczej nas czeka podwyŜka  
50 – 60 % wody. 
Panie i Panowie, do czego myśmy doprowadzili. Z czym to się wiąŜe? Dlaczego?  
Dopiero dowiadujemy się o umorzeniu Spółce, która miała tak dobrze działać. Mnie to się nie podoba.  
 
Wójt Gminy Jan KULAS – zaczynamy urealniać. Do wody popłacaliśmy 80-90.000,00 zł. Od tych urządzeń 
wodno-kanalizacyjnych nie były pobierane podatki. JeŜeli my pobierzemy te podatki to wpłynie na koszt 
wody. Spółka nie będzie mogła sobie pozwolić na dopłacanie do wody. Rada mogła dopłacać do wody. 
 
Radny Kazimierz GAWIN – gospodarka wodna nie była dokońca szczelna.  
 
Radny Roman BRONK zadał pytanie: 
 
Czy Gmina Sierakowice umarza spółce? 
 
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – tak umarza spółce. 
 
Radny Kazimierz GAWIN – Panie i Panowie radni, zaproszeni goście w punkcie VI sprawozdania jest mowa  
o tym, Ŝe w dniu 18 maja 2009 roku w Mściszewicach oraz 23 maja 2009 roku w Podjazach odbyły się uroczyste 
nadania miejscowym szkołom imion. Współorganizatorami uroczystości byli wójt oraz dyrektorzy  
tamtejszych placówek oświatowych.  
Trzeba by dopisać, Ŝe Mściszewice otrzymały dwa sztandary.  
Chciałbym serdecznie podziękować przede wszystkim organizatorom, bo przedsięwzięcie było duŜe. 
Chciałbym podziękować Panu Wójtowi, Pani Dyrektor ze Mściszewic oraz Pani Dyrektor z Podjaz za tak 
piękne przygotowanie tych uroczystości. Wkład pracy był ogromny. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA – wszyscy się do tych podziękowań dołączamy.  
Uroczystości przygotowane były bardzo dobrze. Dziękujemy. 
 
Rada Gminy przyjęła przedmiotowe sprawozdanie. 
 
Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 22 kwietnia 2009 roku stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 

Ad 4  
  
     Podjęcie uchwał w sprawach:  
 

a)zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Sulęczyno. 
 
 
    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 03 czerwca 2009 roku  
    otrzymali projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości   
    Sulęczyno. 
   
    Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA odczytał projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
    Zabrał głos Wójt Gminy Jan KULAS, który stwierdził, iŜ wszystkie projekty uchwał, które są przedmiotem  
    obrad dzisiejszej sesji są zaakceptowane przez Radcę Prawnego. 
 
    Rada Gminy bez dodatkowych wyjaśnień przystąpiła do głosowania nad podjęciem przedmiotowej  
    uchwały. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
     - za podjęciem uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości   



 
       Sulęczyno głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

     UCHWAŁA – Nr XIX/160/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku 
    zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Sulęczyno 
    stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

b)zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości  Kistowo. 
 

    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 03 czerwca 2009 roku  
    otrzymali projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości   
    Kistowo. 
 
    Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA odczytał projekt przedmiotowej uchwały. 
 
    Rada Gminy bez dodatkowych wyjaśnień przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
     - za podjęciem uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości 
       Kistowo głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

     UCHWAŁA – Nr XIX/161/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku 
     zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Kistowo 
    stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

c)wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie nieruchomości. 
 
    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 03 czerwca 2009 roku  
    otrzymali projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie nieruchomości, a dotyczy 
    wydzierŜawienia części o powierzchni 35 m2 nieruchomości stanowiącej własność Gminy oznaczonej w  
    ewidencji gruntów jako działka nr 224/3 o powierzchni 481 m2, zapisanej w księdze wieczystej Nr 59962,  
    połoŜonej w Sulęczynie przy ulicy Kościelnej na rzecz dotychczasowego dzierŜawcy Pana Jerzego KREFT,  
    na cele handlowe, na okres 5 lat. 
 
    Rada Gminy nie wniosła uwag i bez dodatkowych wyjaśnień przystąpiła do głosowania nad podjęciem  
    przedmiotowej uchwały. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie nieruchomości głosowało  
       15 radnych Rady Gminy. 
 
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

     UCHWAŁA – Nr XIX/162/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku 
    w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie nieruchomości stanowi załącznik do niniejszego  
      protokołu; 

                                                               
d)udzielenia pomocy Związkowi Miast i Gmin Dorzecza Rzeki Słupi i Łupawy w Słupsku.   
 
    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 03 czerwca 2009 roku    
    otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy Związkowi Miast i Gmin Dorzecza Rzeki Słupi  
    i Łupawy w Słupsku, a dotyczy udzielenia pomocy finansowej w kwocie 13.830,00 zł na realizację zadania  
    pn. ŚcieŜka przyrodniczo - edukacyjna „ Sulęczyńska Rynna ”oraz wyraŜenia zgody na udzielenie  
    Związkowi Miast i Gmin Dorzecza Rzeki Słupi i Łupawy w Słupsku krótkoterminowej poŜyczki w kwocie  
    30.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację w/w zadania.   
 
    Rada Gminy nie wniosła uwag. 
  



 
    Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA odczytał projekt uchwały w przedmiotowej sprawie  
    i poddał pod głosowanie. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy Związkowi Miast i Gmin Dorzecza Rzeki  
       Słupi i Łupawy w Słupsku głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XIX/163/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku 
    w sprawie udzielenia pomocy Związkowi Miast i Gmin Dorzecza Rzeki Słupi  
    i Łupawy w Słupsku stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

e)zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek  
   oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat,     
   motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe  warunki obliczania 
   i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych  
   zastępstw, wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia w tym  
   nagród, wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku  
   mieszkaniowego.  
 

    Zgodnie z przegłosowanym porządkiem obrad radni Rady Gminy w dniu obrad sesji otrzymali projekt  
    uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz  
    szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego  
    i za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymia-    
    rowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia w  
    tym nagród, wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego. 
     

    Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA odczytał projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
    Rada Gminy bez dodatkowych wyjaśnień przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
     - za podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość  
       stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego,  
       funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny  
       ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania innych składników  
       wynagrodzenia w tym nagród, wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku  
       mieszkaniowego głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
     
     Przedmiotowa uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

     UCHWAŁA – Nr XIX/164/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku  
    zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek  
    oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat,  
    motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania 
    i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych  
   zastępstw, wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia w tym  
   nagród, wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku  
    mieszkaniowego stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

f)zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2009. 
  
     Radni Rady Gminy otrzymali projekt uchwały w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2009  
     w materiałach za potwierdzeniem odbioru w dniu 03 czerwca 2009 roku. 
 
     Skarbnik Gminy Barbara WAWRZYN szczegółowo omówiła proponowane zmiany w budŜecie gminy  
     Sulęczyno na rok 2009. 
 



 
     Zadał pytanie radny Kazimierz GAWIN – Odsuwa się w czasie rozbudowa kąpieliska w Sulęczynie.  
     Czy do tego zadania przystąpimy? 
 
     Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – tak, przystąpimy. 
 
     Sekretarz Gminy Wiesław ULATOWSKI – w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym w punkcie 9 jest mowa o  
     budowie szkoły w Sulęczynie, a zapis powinien brzmieć „ Budowa Szkoły Podstawowej w Sulęczynie ”. 
      
     Rada Gminy wprowadziła zapis „ Budowa Szkoły Podstawowej w Sulęczynie ”. 
 
     Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA odczytał projekt uchwały w sprawie: zmian w budŜecie  
     gminy Sulęczyno na rok 2009, a następnie poddał pod głosowanie projekt powyŜszej uchwały. 
 
     Rada Gminy przystąpiła do głosowania. 
 
     Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 

- za podjęciem uchwały w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2009 głosowało 
       15 radnych Rady Gminy. 

 
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
     

     UCHWAŁA – Nr XIX/165/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku w     
    sprawie zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2009 stanowi załącznik do niniejszego  
      protokołu; 
   
Ad 5 
 

    Interpelacje i wolne wnioski. 

1.Radny Kazimierz GAWIN – zgłaszałem, Ŝe na ulicy Stefana śeromskiego w Sulęczynie na  
    chodniku zarwana jest ponad dwa tygodnie przykrywa kanalizacyjna.  
 
2.Sołtys Sołectwa Borek Ryszard POBŁOCKI zadał pytania: 
 
   a)Kto zatrudnia radcę prawnego? 
   b)Czy on przez tyle lat nie moŜe na sesję przyjść? 
 
   Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iŜ radca prawny zatrudnia Wójt Gminy. JeŜeli chodzi o obecność na  
   sesjach radcy prawnego, to akurat dzisiaj Go nie ma, bo obrady sesji są we wtorek, a radca prawny jest  
   zawsze w środę. UwaŜam, Ŝe nie musi tu siedzieć, lecz w kaŜdej chwili, jeŜeli jest potrzebny to zawsze  
   schodzi i sprawy wyjaśnia.  
   Skoro zawsze nie jest potrzebny to niech pracuje u góry. Dzisiaj Go nie ma, dlatego, Ŝe ze względów  
   obiektywnych sesja jest we wtorek, a nie w środę. 
   Radca obsługuje cztery gminy i ma swój harmonogram.  
   Mówię to jako jego przełoŜony, Ŝe obowiązki wykonuje sumiennie. 
 
   Kontynuacja wypowiedzi Sołtysa Sołectwa Borek R.POBŁOCKIEGO – chodzi o obsługę prawną rolników. 
   Kiedy Radcę Prawnego moŜna zastać? Czy on jest pod telefonem? Jest to pracownik zatrudniony ze  
   społecznych pieniędzy.  
   Niech obsługuje rolników chociaŜby 1 godzinę w tygodniu. 
   Jak rolnik przychodzi to go nie ma. Czy on jest dla nas, czy my dla niego. 
 
   Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – Panie Sołtysie zaszło tu nieporozumienie, pomylenie pojęć.  
   Radca prawny jest do obsługi prawnej urzędu. 
 
   Sołtys Sołectwa Borek – on jest do dyspozycji gminy, a nie Pana.  
 
   Wójt Gminy Jan KULAS – Radca prawny jest do obsługi prawnej urzędu. 
 
2.Sołtys Sołectwa śakowo Stanisław ZŁOCH – kiedy ruszy modernizacja drogi gminnej do śakowa? 
 
   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS - termin rozpoczęcia prac uzaleŜniony jest od otrzymania  



 
   środków finansowych z Urzędu Marszałkowskiego. 
  
3.Radny Józef MALEK wnioskował o usunięcie piasku z poboczy dróg. 
 
4.Radny Kazimierz GAWIN – w WPI w punkcie 5 – Budowa drogi Podjazy – Gowidlino. Czy sąsiednia gmina 
   się dołączy?  
 
   Wójt Gminy Jan KULAS – jest to w WPI. To zadanie juŜ rozpoczęliśmy. Pierwsza transza z Urzędu  
   Marszałkowskiego do śakowa, tego juŜ nic niezmieni. 
   Środki z drugiej transzy mogłoby być na połączenie ze szosą. 
 
   Radny Czesław MYSZK – o którą drogę chodzi? Są tam dwie drogi. 
 
   Wójt Gminy Jan KULAS – dolna droga jest bardziej potrzebna. 
   Ostatecznie ta sprawa nie jest przesądzona. 
 
5.Radny Roman STENKA wnioskował o: 
   a)postawieniu znaku przy skrzyŜowaniu dróg Borowiec – StęŜyca – Węsiory.  
      Tej drogi praktycznie od Czarlino niewidać. 
      Chodzi o bezpieczeństwo na tym skrzyŜowaniu dróg, 
   b)umoŜliwienie uczęszczania ciągnikami po drodze na Lipusz, 
   c)rozwiązanie sprawy parkowanych samochodów przy sklepie, piekarni Pana Wojciecha POBŁOCKIEGO. 
 
   Wójt Gminy Jan KULAS – będę wyrazicielem opinii większości, Ŝe sprawa parkowania znacznie się w  
   Sulęczynie poprawiła.  
 
 6.Radny Józef MALEK wnioskował o ułoŜenie płytek chodnikowych i krawęŜników naprzeciwko sklepu  
    spoŜywczo- przemysłowego w Borku ( między Panem ABRAMOWSKIM ). 
 
    Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – proszę wziąć płytki chodnikowe z odzysku, o których  
    wcześniej mówiłem i je ułoŜyć.  
    Czy będzie wystarczająca ilość krawęŜników tego nie wiem, gdyŜ sporo krawęŜników wzięliśmy na ścieŜkę  
    przyrodniczo – dydaktyczną, gdyŜ trzeba było niektóre miejsca poprawić.  
 
7.Sołtys Sołectwa Mściszewice Brunon DĄBROWSKI – czy w lipcu br. rozpoczęty będzie remont drogi  
    Mściszewice – Tuchlino? 
 
    Orkiestra ze Mściszewic brała udział w Przeglądzie Orkiestr Wojewódzkich, gdzie nasza orkiestra zajęła  
    pierwsze miejsce. 
 
    Wójt Gminy – co się tyczy drogi – te prace w bieŜącym roku będą wykonane, lecz nie mogę zagwarantować,  
    Ŝe to będzie w lipcu br.  
  
8.Radny Kazimierz GAWIN – usunięto krzewy, a teraz naleŜy uprzątnąć pobocze drogi. 
 
   Na powyŜszym wyczerpano porządek obrad XIX sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno. 
 
      Na zakończenie Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA stwierdził „ zamykam obrady XIX sesji 
Rady Gminy Sulęczyno ”. 
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